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P r o t o k ó ł  Nr XXXIII/17 
z sesji Rady Gminy Skoroszyce 
z dnia 27 października 2017 r. 

 
 

   Przewodniczący Rady Gminy Skoroszyce Henryk Sokołowski w obecności 14 
radnych (brak radnego Krzysztofa Bryły) otworzył sesję, przywitał wszystkich 
zebranych i przedstawił projekt porządku obrad, do którego zaproponował 
wniesienie jeszcze jednego projektu uchwały dot. przekazania dotacji dla Urzędu 
Miejskiego w Nysie na budowę nowych  boksów dla psów w Schronisku dla  
bezdomnych zwierząt  w Konradowej. Nasza gmina  współfinansuje w utrzymania 
Schroniska na podstawie podpisanej umowy. 
Zaproponował, aby temat ten rozpatrzyć w pkt 7a. radni zaakceptowali 
jednogłośnie 14 głosami „za” tę zmianę w porządku obrad i przyjęli go                   
w następującej kolejności: 
 
 
1. Otwarcie obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
3. Interpelacje radnych. 
4. Informacja z pracy Wójta za okres od poprzedniej  sesji. 
5. Podjęcie uchwały  w sprawie uchylenia uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej dla Powiatu Nyskiego na realizację zadania w zakresie ochrony 
zdrowia i finansowania świadczeń gwarantowanych. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Nyskiego 
na realizację zadania w zakresie przeprowadzenia modernizacji pomieszczeń        
w Zakładzie Opiekuńczo – Leczniczym w Paczkowie. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie udzielenia pomocy dla 
Powiatu Nyskiego na realizację zadania związanego z budową „ściany wizyjnej” 
celem usprawnienia pracy i poprawy funkcjonowania KP Policji w Nysie. 

 7a. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Nysa na 
realizację zadania polegającego na budowie nowych boksów dla psów na terenie 
Schroniska dla bezdomnych zwierząt. 
8. Podjęcie  uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2017 rok. 
10.  Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości. 
11.  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dalszą dzierżawę gruntów. 
12. Odpowiedzi na interpelacje. 
13. Zapytania i wolne wnioski – analiza oświadczeń majątkowych. 
14. Zakończenie sesji. 
 
 
 
 
 
Ad 2 
 
Protokół z poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie 14 głosami „za” bez 
odczytywania. 
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Ad 3 
 
I n t e r p e l a c j e   r a d n y c h: 
 
Radna Gmyr – plac zabaw na osiedlu jest bardzo zaśmiecony, z koszy wypadają 
śmieci, butelki, które rozrzucone są po całym placu, ławeczka jest połamana           
i ogólna dewastacja całego miejsca, 
-  na nowym parkingu przed garażami na osiedlu kierowcy stawiają duże TIR-y, 
które blokują wjazd innych samochodów na wydzielone miejsca dla samochodów 
osobowych, prosi o ustawienie odpowiednich znaków, 
- ulica Równa nie jest równa, mieszkańcy proszą o zajęcie się i naprawę tej ulicy,   
a także ul. Kasztanową, bo mieszka tam coraz więcej osób, a droga jest tragiczna 
 
Radny Winnik – chciałby, żeby Powiat przekazał nam informację, ile będzie 
kosztować  remont drogi do Czarnolasu. Już kiedyś tutaj mówiłem, że Czarnolas ma 
już przydzielony remont drogi, nie wiem komu mieszkańcy Mroczkowej się narazili, 
ale w Mroczkowej tez mieszkają ludzie i też chcieliby mieć dobrą drogę do swojej 
miejscowości. 
Chciałbym, aby Rada Gminy nam pomogła w tej sprawie i zadziałała, żeby i nasza 
droga była zrobiona, jest rok wyborczy i wiecie sami jak to wygląda. Żeby nie było 
niedomówień to chcę powiedzieć, że się ciszę, że droga do Czarnolasu będzie 
wyremontowana. Proszę p. Wójt o to, żeby nam w tej walce o drogę pomogła          
i radnych ze Skoroszyc też o to proszę, 
 
p. Wójt – Szanowni Państwo, dużo prawdy pan, panie radny  w tej wypowiedzi 
zawarł. Nie chciałabym wyjść na osobę naiwną, ale będę się trzymać tego, co pan 
Starostwa Biłobran powiedział, a o czym państwu ostatnio mówiłam, bo 
przyrzeczenie było złożone na  Konwencie wójtów i burmistrzów.  Na moje 
zapytanie czy będą remontowane ?, odpowiedział, że obie drogi będą zrobione do 
końca 2018 roku. Nie wiem, czy tak będzie, bo pismo informujące państwa 
radnych,  a adresowane do wójta gminy zostało po rozmowach ze Starostą.  
Nie powinniśmy być rozgoryczeni, bo robimy, co możemy w tej kwestii, to nie jest 
jeszcze sprawa zamknięta, natomiast rozumiem pana żal, bo tyle się mówi o braku 
pieniędzy na drogi, a przecież wiadomo, że droga do Czarnolasu jest droższa, bo 
jest dłuższa, a droga do Mroczkowej jest w gorszym stanie niż do Czarnolasu. Ale 
Czarnolas, to też Gmina Skoroszyce, tam też mieszkają ludzie z naszej gminy, a to, 
w jaki sposób  zostało to załatwione,  jak się wszyscy domyślają, bo trzeba nazwać 
rzecz po imieniu. Jest polityka. Z mojej strony mogę powiedzieć, że zrobiłam 
wszystko w tej sprawie, co można było zrobić.  Trzykrotnie byłam na rozmowie        
z p. Starostą, relacjonowałam panu radnemu te rozmowy na bieżąco, dlatego  
mogę powiedzieć, że z mojej strony zrobiłam, co było możliwe.  Muszę też 
powiedzieć dla dopełnienia obrazu, że coraz gorzej współpracuje mi się radną 
powiatową. Taka jest moja ocena i wiem, co mówię. W zasadzie tej współpracy     
w  ogóle nie ma. 
 
Radna Rogalińska – chciałam powiedzieć, że ja również rozmawiałam ze Starostą      
w sprawie remontu drogi do Mroczkowej, wiec nie radny Winnik nie mówi, że radni 
ze Skoroszyc nic mu nie pomogli  w tej sprawie, 
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p. Wójt – może podyskutujmy jeszcze na temat tej drogi do Mroczkowej                 
tak, aby wypracować odpowiednie z naszej strony stanowisko. Nie jest  jeszcze na 
to za późno. 
 
Przewodniczący – uważam, że nie ma nad czym dyskutować, bo wszyscy chcą drogi 
do Mroczkowej, 
 
p. Wójt – co zatem ze strony Rady ? Wniosek od Rady Gminy do Starostwa, że 
chcemy również, aby i droga do Mroczkowej została zakwalifikowana do remontu? 
 
c.d. interpelacji: 
 
Radna Słowiak – skoro jesteśmy przy drogach, chciałam powiedzieć, że jestem 
zbulwersowana wykonaniem naszej drogi na cmentarz, wydaje się, że  ktoś w tej 
sprawie  zawinił, bo to, że te pieniądze na wykonanie drogi są, to już wiedzieliśmy              
w sierpniu, myślę, że za późno została ogłoszona oferta na wykonanie drogi, bo 
teraz firmy mają już swoje zlecenia i nikt konkretny się do tego nie zgłosił, a jest 
koniec roku, gdyby  zostało to ogłoszone wcześniej, to na pewno wykonawcy by się 
znaleźli, 
 
p. Wójt – słowa te odbieram jako zarzut w stosunku do mojej osoby, chcę się do 
tego zarzutu odnieść. 
W sierpniu br. w budżecie mieliśmy tylko trzy tysiące złotych, we wrześniu 
dowiedzieliśmy się  od p. Wojewody, że dostaniemy połowę dofinansowania do ul. 
Szkolnej w Chróścinie, po dziś dzień tych pieniędzy nie mamy, na razie mamy tylko 
obietnicę i oficjalną wiadomość, że te pieniądze wpłyną do budżetu pod koniec 
listopada br. Z tych przyobiecanych środków będziemy wykonywać dodatkowe 
oświetlenia wjazdowe do Makowic,  wcześniej zabezpieczone zostały środki  tylko 
na jeden wjazd, a  kosztorys opiewa na 80 000,00 zł. Środki od Wojewody nadal są  
wirtualne.  Bardzo na nie liczymy. Na razie pod potrzeby bieżące zostały wzięte 
środki inne.  Wyraźnie było o tym mówione na Komisji Budżetowej. Z tych 
wcześniej zabezpieczonych  środków, czyli z tych kilku tysięcy wykonaliśmy 
dokumentację. Wiemy, że wszystkie formalności długo trwają. Jeśli te środki od 
Wojewody wpłyną, wówczas zostaną wprowadzone na wykonanie zadań, o które 
państwo wnosicie.   Sprawa  jest w toku. Na drogę Ave  Maria  w Mroczkowej też 
jak do tej pory nikt się nie zgłosił, więc będziemy ponawiać zamówienie.  
 
Radny Jagusz – proszę p. Wójt o zwrócenie się do WZiR-u, albo do Starostwa            
o wyczyszczenie naszej Młynówki na odcinku wsi, bo jest tak zarośnięta, że już 
prawie nie widać rzeki, a płynie w niej wszystko, nie wiem skąd to się w rzece 
bierze, bo przecież nie na odcinku wsi, 
 
Radna Rogalińska – sprawę zgłosiła p. Niedźwiedź, która twierdzi, że kiedy pada 
deszcz, to nie może wyjść ze swojej posesji, bo jest tyle wody na podwórku, 
zalewa jej posesję, wejście jest od ulicy Powstańców Śląskich, a jej posesją jest 
trochę niżej i kiedy pada, nie można wyjść z podwórka na drogę. 
 
Doszedł radny Krzysztof Bryła. 
 
Ad 4 
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Informacja p. Wójt z  działalności za okres od ostatniej sesji: 
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Sprawozdanie z pracy organu wykonawczego Gm. Skoroszyce od 8 września 2017 r. do 
27.10.17 r. 

 

Szanowni Państwo, P. Przewodniczący, Radni, Sołtysi, Pracownicy samorządowi, 

przedstawiam Państwu sprawozdanie z działalności organu wykonawczego Gm. Skoroszyce 

w czasie od ostatniej sesji tj. 8 września 17 r. po dziś dzień. 

 

9.09.17 r. 

• Odbyła się uroczystość oddająca pamięć Żołnierzy Niezłomnych. Szeroka relacja na 
gminnym facebooku. Dziękuję wszystkim, którzy zaangażowali się w organizację        
i uczestniczyli w tej uroczystości: pocztom sztandarowym szkół i OSP, radnym, 
sołtysom, kierownikom i dyrektorom jed. organiz., mieszkańcom Gminy Skoroszyce, 
szczególnie St. Grodkowa zwłaszcza za całoroczną opiekę nad tym miejscem kaźni. 

• Uczestniczyłam w dożynkach w m. Czarnolas. Dziękuję za miłe chwile spędzone 
razem. 

 

12.09.17 r. 

• Odbyła się uroczystość z okazji Diamentowych Godów, więcej na facebooku. 
• W Giełczycach na zebraniu wiejskim rozdysponowano fundusz sołecki na 2018 r. 

 

14.09.17 r. 

Odbyło się zebranie wiejskie w Makowicach, dn. 18.09.17 r. w Brzezinach, 19.09.17 r.         
w Skoroszycach, 20.09.17 r. w m. Czarnolas, 21.09.17 r. w m. Pniewie, 25.09.17 r.                
w Mroczkowej, 26.09.17 r. w Chróścinie, 27.09.17 r. w Sidzinie, 28.09.17 r. w St. 
Grodkowie. 

 

Na każdym zebraniu zebrani mieszkańcy poruszali sprawę dróg. Trzeba powiedzieć jasno, że 
stan dróg w gminie pozostawia wiele do życzenia, natomiast zrozumiałym jest fakt, że ludzie 
chcą godnie żyć, bo obligują nas do tego czas i miejsce, w których żyjemy. Jest to problem 
ogólnokrajowy. A te inwestycje drogowe, które wykonaliśmy i z budżetu gminy,                       
i z pozyskaniem środków finansowych z zewnątrz rozbudziły oczekiwania innych 
mieszkańców. Na zebranie w Sidzinie zaprosiłam dyr. GDKRiA p. dr inż. Przemysława 
Maliszkiewicza w sprawie poszukiwania konsensusu dotyczącego bezpieczeństwa drogowego 
sidzinian w związku z dużym natężeniem ruchu na dr krajowej. Dziękuję sołtysom za pomoc 
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w organizacji spotkań i rzetelne wywiązywanie się ze swych obowiązków, dziękuję także 
radnym, zwłaszcza tym, którzy uczestniczyli w zebraniu swego obwodu. 

 

15.09.17 r. 

 

• Złożyłam wniosek Wojewodzie Opolskiemu Adrianowi Czubakowi o przekazanie 
dotacji celowej na postępowanie w sprawie zwrotu producentom rolnym podatku 
akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego wykorzystywanego do produkcji 
rolnej . Kwota wnioskowanej dotacji: 192 287,94 zł, powierzchnia użytków rolnych 
zgłoszona przez producentów 6 013,8049 ha,, ilość oleju napędowego 188 517,59 l, 
łączna kwota rocznego limitu zwrotu podatku: 517 187,22 zł. 

• Złożyliśmy także wniosek o dofinansowanie w wysokości 50% od budowy dróg         
w Makowicach. 

• Od zaprzyjaźnionej partnerskiej Gm. Radziechowy- Wieprz przejęliśmy auto 
strażackie, więcej na facebooku ( 4913 wejść). 

21.09.17 r. 

 

Powiadomiono mnie, że przy dr powiatowej  w Czarnolasie na skutek zatwierdzenia projektu 
zmiany docelowej organizacji ruchu zostanie zamontowane lustro do końca miesiąca. 

25.09.17 r. 

• Nastąpił odbiór końcowy inwestycji pn.” Budowa drogi stanowiącej dojazd do Os. 
Zacisze w Chróścinie- etap 1.” 

• Podpisałam umowę z P.P.H.U. „Ares” Arkadiusz Rakowski na zakup 37 szt. krzeseł 
do świetlicy w m. Pniewie, cena 3 874,28 zł brutto, fundusz sołecki. 

• Zawarłam umowę z Tomaszem Skibą na sprzedaż, dostawę i montaż zestawów 
zabawowych na łączną kwotę 8 800 zł w Makowicach, termin 31.10.17 r. 

• Podpisałam umowę z Mateuszem Cichowskim na sprzedaż, dostawę i montaż 
urządzeń zabawowych w Sidzinie i m. Czarnolas na kwotę 7 850, 00 zł, termin 
31.10.17 r. 

27.09.17 r. 

W Urzędzie Marszałkowskim Wójt Gm. i Skarbnik Gm. podpisały umowę na realizację 
programu, który wygrał w konkursie na Obywatelski Fundusz Marszałkowski.  
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30.09.17 r. 

Po raz 10. w Makowicach KGW kisiły kapustę. Dziękuję Stowarzyszeniu MAK z to święto, 
P. Radnej a zarazem Prezes A. Słowiak za to, że jest motorem tej uroczystości, 1. miejsce       
w konkursie- KGW St. Grodków, ale zabawa dla wszystkich KGW- doskonała, więcej na 
gminnym facebooku (934 wyświetleń filmu, fotorelacja 1100 wejść) 

5.10.17 r. 

Opolski Ośr. Dr. Rol. w Łosiowie docenił działalność Wójta Gm. Skoroszyce wyróżnieniem 
„Najaktywniejszy Lider Społeczności Wiejskiej”, więcej na facebooku (2444 wejścia). 

6.10.17 r. 

Zawarłam 2 umowy o świadczenie usług oświetleniowych: 

• Dobudowa oprawy oświetleniowej w m. Pniewie na słupie nr 14 (koło świetlicy), cena 
1968,00 zł brutto, termin 75 dni od zawarcia umowy, 

• Dobudowa oprawy oświetleniowej na słupie nr 204, przeniesieniu oprawy ze słupa nr 
201 na słup nr 301 oraz demontażu na słupie nr 209 w Brzezinach, cena 3 013,50 zł 
brutto, termin 75 dni od podpisania umowy. 

9.10.17 r. 

Podpisałam umowę na komplet materiałów potrzebnych do wykonania ogrodzenia placu 
zabaw w Skoroszycach zlokalizowanego na działce nr 248/294 z Wojciechem Kozłem, cena 
4 000 zł brutto, finansowanie: 1 000 zł – program Odnowa Wsi, starostwo Nyskie, 3 000 zł 
budżet gminy. 

10.10.17 r. 

Uczestniczyłam w podsumowaniu działalności Euroregionu Pradziad z okazji 20. lat 
działalności. 

11.10.17 r. 

• Został rozliczone zadanie pn. Usuwanie wyrobów zawierających azbest z terenu Gm. 
Skoroszyce- VIII nabór. Woj. Fundusz Ochr Środow i Gosp Wod w Opolu na mocy 
dotacji udzielonej Gm. skoroszyce 10 848,68 zł, środki własne gminy - 4 467,10 zł. 

• Zawarłam umowę z J. Ignaczekiem na zadanie dotyczące remontu instalacji 
elektrycznej w budynku świetlicy w Chróścinie, termin do 20.10 17 r., cena brutto 
9 637,60 zł. 

• Podpisałam umowę z Krzysztofem Zygmuntem na wykonanie dokumentacji 
niezbędnej do zgłoszenia robót budowlanych do Starosty Nyskiego na zadanie remont 
drogi w Makowicach, dz nr 388, cena 1 170, 00 zł, termin 13.10.17 r. 

• Zawarłam umowę z inż. J. Małachą na wykonanie dokumentacji projektowej dla 
uzyskania pozwolenia na przebudowę istniejącego otworu okiennego, montaż drzwi 
zewnętrznych w świetlicy w Chróścinie, cena 1 200,00 zł brutto, termin 24.10.17 r. 
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12.10.17 r. 

Z okazji Dnia Kom. Eduk. Nar. zorganizowane zostało spotkanie z nauczycielami Gm. 
Skoroszyce. Wójt Gm. przyznał za osiągnięcia wych- dydaktyczne wyróżniającym się 
nauczycielom 4 Nagrody Wójta : 

1. P. Ewie Cichońskiej ze szkoły w Chróscinie. 

2. P. Dagmarze Hospodynicz ze szkoły w Skoroszycach. 

3. P. Dorocie Lis ze szkoły w Skoroszycach. 

4. P. Mariuszowi Stokłosie ze szkoły w Chróścinie. 

Nagrodę Wójta otrzymał także kierownik GZEASiPu p. T. Kosecki za wspieranie działań 
oświatowych, więcej na facebooku (20887 wejścia). 

13.10.17 r. 

Uczestniczyłam w uroczystości pasowania uczniów kl. pierwszej w szkole w Chróścinie. 

14.10.17 r. 

W Sejmie Rzeczypospolitej Polskiej odbyła się ogólnopolska konferencja pn. ”Prawa 
rodziny – rdzeń współczesnej demokracji” w ramach Dnia Praw Rodziny. Na zaproszenie 
Minister rodziny, pracy i polityki społecznej p. Elżbiety Rafalskiej Gminę Skoroszyce 
reprezentowała Kierownik Ośrodka Pomocy Społ. p. Aleksandra Masiowska- Michułka. 

16, 17, 18.10.17 r. 

Odbyły się kolejno posiedzenia komisji stałych: budżetowej, rolnej i oświatowej. Ponadto 
17.10.17 r. odbyła się konferencja dyrektorów placówek oświatowych Gm. Skoroszyce,           
a 18.10.17 r. gościliśmy Przewodniczącego Kukiz 15 P. Kukiza i asystenta Zb. Obarskiego, 
Posła Pawła Grabowskiego, więcej na facebooku (2261 wejść). 

19-20.10.17 r.  

Uczestniczyłam w 17. Kongresie Gmin Wiejskich. Wypracowano stanowiska w sprawach: 

• reformy oświaty (Minister A. Zalewska relacjonowała etapy wdrożenia reformy), 

• zmian prawa dot. podziału i zmiany granic administr. gmin w obliczu rozrastania się 
miast, 

• finansowania zadań drogowych na obszarach wiejskich, 

• polityki rozwoju obszarów wiejskich, 

•  

Obecni: Paweł Mucha- Szef Kancelarii Prezydenta RP, Minister Henryk Kowalczyk- Szef 
komisji Ekonomicznej RM, A. Zalewska- Minister MEN ( pełna relacja Wójta Gm. na 
facebooku). 
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23.10.17 r. 

• Wystąpiłam do ZDW w sprawie oświetlenia przystanków autobusowych                    
w Makowicach przy dr woj. z wnioskiem o modernizację lamp solarnych, z którymi 
od wykonania drogi woj są problemy, oferując 3 możliwości rozwiązania sytuacji. 

• Zawarłam umowę z inż. Jackiem Bułdysem na opracowanie dokumentacji  
projektowej i budowę oświetlenia zarządzania kryzysowego i usuwania skutków klęsk 
żywiołowych. 

• ulicznego zgodnie z opracowaną dokumentacją techniczną dla 3 zjazdów z DW nr 401 
do m. Makowice, termin 28.12.17 r., cena 62 041,32 zł brutto. 

 

• Podpisałam umowę z Bioagrą Spółką Akcyjną na wydzierżawienie części działki nr 
645/8 o pow 3,45 ha od 27.10.17 r. do 10.01.18 r. za cenę czynszu dzierżawnego 
2 415,63 zł. 

25.10.17 r. 

Uczestniczyłam w Konferencji regionalnej na zaproszenie Marszałka A. Buły na temat 
absorbcji środków unijnych. 

26.10.17 r. 

• Uczestniczyłam w pasowaniu uczniów 1. klasy szkoły filialnej w Makowicach.  

• Na zaproszenie Marszałka A. Buły uczestniczyłam w gali obchodów jubileuszu 20 lat 
Programu Odnowy Wsi.  

 

Informacje: 

• Żaden wykonawca nie odpowiedział na ofertę wykonania dróg: 

w Mroczkowej Ave Maryja, 

w Makowicach na cmentarz. 

• Otrzymałam wnioski o realizację zadań: 

Ks. Proboszcza G. Grzybowskiego- oświetlenie przy cmentarzu w Skoroszycach, 

Ks. Proboszcza M. Ruczaja- pomocy w wykonaniu elewacji kościoła, oświetleniu 
wieży, wybudowaniu pomnika w związku z Jubileuszem w 2018 r. Polski 
Niepodległej, 

• Otrzymaliśmy zaproszenie od Ks. Proboszcza Ruczaja na mszę św. patriotyczną za 
Ojczyznę 11 listopada o 11.00 w kościele parafialnym w Chróścinie, zapraszam 
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Państwa po mszy św. do świetlicy na kawę, ciasto i patriotyczne śpiewanie.                
W kościele wystąpią nasi Seniorzy w repertuarze religijno- patriotycznym.  

• Sprawa progów zwalniających na Szkolnej w Chróścinie- w pn. 30.10.17 r. jestem 
umówiona z inspektorem nadzoru inż. Kurnatowskim i wykonawcą. 

• Sprawa zaorywanych sukcesywnie dróg śródpolnych- działają już zespoły, które         
w terenie sprawdzają stan rzeczy i możliwości należytego rozwiązania sytuacji. 

• Otrzymałam pismo wyjaśniające ze Starostwa Powiatowego w Nysie w sprawie 
odpowiedzi na temat wycinki drzew wzdłuż dróg powiatowych (do wiadomości 
radnego K. Jagusza). Zarząd Powiatu w Nysie wystąpił o wydanie decyzji 
zezwalającej na wycinkę: 

47 topoli na odcinku Chróścina- granica powiatu, 

41 drzew na odcinku Skoroszyce- Czarnolas, 

92 drzew na odcinku Skoroszyce- Brzeziny- granica powiatu. 

Przewidywany termin wycinki do 31.12.2018 r. 

Szanowni Radni, Sołtysi, Pracownicy samorządowi, 

dziękuję za wszelaką pomoc w realizacji zadań służących polepszeniu życia mieszkańców w 
naszej Małej Ojczyźnie i za wsparcie. 

 
Do przedstawionego materiału pytania zadali: 
 
Radny Kaczmarczyk – w związku z tym, co pani powiedziała, że środki                    
z Obywatelskiego Budżetu miały być już na dożynki w tym roku, to jeśli ich jeszcze 
nie ma to będą jeszcze raz dzielone, chodzi mi o te 10 000,00 zł ? 
 
p. Wójt – nie będą ponownie dzielone, najprawdopodobniej zostaną przeznaczone 
na przyszłoroczne dożynki, 
 
Radny Kaczmarczyk – popieram radną Słowiak w sprawach działania na rzecz 
swojej miejscowości, trzeba się domagać, cały czas przypominać. zazdrości nam 
pani, że w Starym Grodkowie mamy już wszystko, tzn. dobrą drogę, oświetlenie, 
ale to nie jest zasługa gminy, ale województwa, bo to województwo zrobiło dobrą 
drogę i oświetliło miejscowość, a gmina nie dołożyła do tego swoich środków, 
dlatego zdziwię się, jeśli w przyszłorocznym budżecie gminnym nie będzie 
zabezpieczonych pieniędzy na wymianę dachu na świetlicy wiejskiej i remizie. Ten 
dach nam się należy, bo gmina niewiele środków wydaje na Stary Grodków. Szkoda 
tej naszej świetlicy, bo dbamy o nią, robimy co możemy, żeby ją ulepszyć, szkoda, 
żeby ją znowu kleić, bo za chwile okaże się, że przeciekać będzie w innym 
miejscu, a powtarzam, gmina na Stary Grodków  nie wydała wiele pieniędzy, 
dlatego chciałbym, żeby pieniądze na to znalazły się w budżecie. 
 
Nie było dalszej dyskusji. 
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Następnie przewodniczący oddał głos p. Aleksandrze Masiowskiej – Michaułka, 
która uczestniczyła w dniu 14 października 2017 r. w  ogólnopolskiej konferencji 
pn. „Prawa rodziny – rdzeń współczesnej demokracji” w ramach obchodów Dnia 
Praw Rodziny, na zaproszenie p. Elżbiety Rafalskiej, Minister Rodziny, Pracy            
i Polityki Społecznej. 
Konferencja była poświęcona misji rodziny we współczesnym świecie i prawom 
rodziny.  
  
 
p. Masiowska – Michułka przedstawiła fotorelację z pobytu w Sejmie 
Rzeczpospolitej Polskiej na tej konferencji. 
 
Dyskusja, 
 
Przew. RG - myślę, że rola rodziny szczególnie na wsi jest głęboko zakorzeniona      
w niemal każdym domu, szczególnie  opieka nad seniorami, na wsi jest to model 
wielopokoleniowy, bo w domu mieszkają co najmniej 3 pokolenia, więc 
konferencja nie pokazała czegoś nowego, 
 
p. Michułka – nie chodziło tylko o to, była mowa o wartościach, które są największą 
wartością dla współczesnej rodziny, które wynosi się z domu rodzinnego.  Myślę, że 
powinniśmy również na naszym terenie  zorganizować podobne spotkanie, a także 
dyskusję  o prawach i obowiązkach rodziny we współczesnym świecie przenieść na 
nasze podwórko. Rozmawiałyśmy z p. Wójt o tym, być może uda nam się 
zorganizować Dni Rodziny również w naszej gminie. 
 
p. Wójt – uważam, że to bardzo dobrze, że się otwieramy dla innych, pokazujemy 
się na największym forum, pokazujemy gdzie są Skoroszyce, nie jesteśmy białą 
plamą na mapie. Przecież można naśladować tych, którym się udało. Natomiast 
jeśli chodzi o rodzinę, to uważam, że  jest  ona najważniejsza. Wszystko od niej 
zależy kształtowanie charakteru, wychowanie. To wszystko zaczyna się od rodziny, 
więc kształtujmy dobre obyczaje.  Nie znaczy to przecież, że wszystko jest już 
zrobione, że  jest wszędzie bardzo dobrze.  Dajmy przykład, że                               
z rodziną można wiele dobrego zdziałać, że to w rodzinie zawsze znajdzie się 
oparcie. To bardzo dobry pomysł, żebyśmy takie swoje obchody  mieli. Takie jest 
moje zdanie, 
 
Radny Jagusz – ten temat, to temat rzeka, który ma wiele aspektów   i wiele 
różnych oblicz, bo  i na wsi nie wszyscy tak wzorcowo w rodzinach żyją, także tej 
wielopokoleniowej, współczesny świat pokazuje nam, że wszystko się nam należy, 
należy się dzieciom, dorosłym, starszym, wszystkim, ale nie mówi się, albo bardzo 
mało o należytym wychowaniu, bo jak zwrócić uwagę takiej mamie, której dziecko 
rzuca papierki po placu zabaw, a ona tego nie dostrzega. Jeśli ta matka wychowa 
to dziecko na egoistę, że on jest najlepszy i wszystko mu się należy, to niech 
później się nie dziwi, że zostaje sama i nie ma żadnej pomocy od tego dziecka, 
wiele jest takich przykładów, dlatego nie wiem czy taka konferencja coś da, to 
musi być praca od podstaw, a to jest trudne. 
 
Na tym zakończono dyskusję, przewodniczący ogłosił przerwę w obradach. 
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Po przerwie. 
 
Ubył radny Marcin Rzepka, do końca obrad nie uczestniczył. 
 
Ad 5 
 
Projekt uchwały był szczegółowo omawiany na wszystkich komisjach, pozytywnie 
zaopiniowany, nie było pytań, zatem przewodniczący przedstawił projekt uchwały  
i poddał pod glosowanie. Przyjęto jednogłośnie 10 „za”. W głosowaniu nie  
uczestniczyli radni: Anna Słowiak, Janina Rogalińska, Krzysztof Jagusz, Krzysztof 
Bryła. 
 
Podjęto uchwałę Nr XXXIII/243/2017  w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
dla Powiatu Nyskiego na realizację zadania w zakresie ochrony zdrowia                         
i finansowania świadczeń gwarantowanych. 
 
Doszła radna Anna Słowiak 
 
Ad 6 
 
Projekt uchwały był szczegółowo omawiany na wszystkich komisjach, pozytywnie 
zaopiniowany, nie było pytań, wobec czego przewodniczący przedstawił projekt 
uchwały i poddał pod glosowanie. Przyjęto jednogłośnie 11 głosami „za”.               
W głosowaniu nie wzięli udziału: radna Janina Rogalińska, radny Krzysztof Jagusz       
i radny Krzysztof Bryła. 
 
Podjęto uchwałę Nr XXXIII/244/2017 w  sprawie udzielenia pomocy finansowej 
dla Powiatu Nyskiego na realizację zadania w zakresie przeprowadzenia 
modernizacji pomieszczeń   w Zakładzie Opiekuńczo – Leczniczym                    
w Paczkowie. 
 
Ad 7 
 
Projekt uchwały był omawiany na wszystkich komisjach, pozytywnie zaopiniowany, 
nie było pytań, zatem przewodniczący przedstawił projekt uchwały i poddał pod 
glosowanie, przyjęto jednogłośnie 11 głosami „za”. W głosowaniu nie uczestniczyli 
radni jw. 
 
Podjęto uchwałę Nr XXXIII/245/2017 w sprawie uchylenia uchwały w sprawie 
udzielenia pomocy dla Powiatu Nyskiego na realizację zadania związanego             
z budową „ściany wizyjnej” celem usprawnienia pracy i poprawy 
funkcjonowania KP Policji w Nysie. 
 
Ad 7a 
 
Projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad, dotyczył przeznaczenia 
środków w ramach partycypacji w kosztach budowy nowych boksów dla psów         
w Schronisku  dla zwierząt w Konradowej. Kwota dotacji to 2 810,00 zł. 
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Nie było pytań i dyskusji, wobec czego przewodniczący przedstawił projekt uchwały 
i poddał pod dyskusje, przyjęto jednogłośnie 11  głosami „za”. W głosowaniu nie 
uczestniczyli radni jw. 
 
Podjęto uchwałę Nr XXXIII/246/2017 w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
dla Gminy Nysa na realizację zadania polegającego na budowie nowych boksów 
dla psów na terenie Schroniska dla bezdomnych zwierząt. 
 
 Doszli radni Krzysztof, Bryła, Krzysztof Jagusz, Janina Rogalińska. 
 
Ad 8 

Projekt uchwały był omawiany na wszystkich komisjach, pozytywnie zaopiniowany, 
nie było pytań, zatem przewodniczący przedstawił projekt uchwały i poddał pod 
głosowanie, przyjęto jednogłośnie 14 głosami „za”. 

Podjęto uchwałę Nr XXXIII/247/2017 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy 
finansowej. 

Ad 9 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej był omawiany na 
wszystkich komisjach, p. Skarbnik Piela przedstawiła dokładnie wszystkie zapisy     
w liczbach, które  na posiedzeniach Komisji jeszcze nie były ostateczne i wiadome. 
Chodzi o zmniejszenia w dochodach i wydatkach budżetu gminy, jak również          
w zwiększeniach w dochodach i wydatkach budżetowych.     

Radny Kaczmarczyk – zapytał, czy wpłynęły już może środki ze „schetynówki” za 
ulicę Szkolną w Chróścinie, 

p. Wójt – mówiłam o tym na Komisji, że sprawa jest w trakcie realizacji, środki 
mamy otrzymać do końca listopada br. 

p. Rudkowski – w zeszłym tygodniu Minister Rozwoju zatwierdził podział dotacji, 
więc mamy te środki przyznane, obecnie  przygotowaliśmy  dokumentację jako 
podstawę  pod podpisanie umowy, mamy informację, że przekazanie środków 
nastąpi w trzeciej dekadzie listopada. 

Nie było więcej pytań zatem przewodniczący przedstawił projekt uchwały i poddał 
pod głosowanie. Przyjęto jednogłośnie 14 głosami „za”. 

Podjęto uchwałę Nr XXXIII/248/2017 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 
2017 rok. 

Ad 10 

Ubył radny Filas. 

Projekt uchwały w sprawie podatku od nieruchomości, w którego zapisach nie ma 
podwyżek podatków na następny  rok i który był omawiany na wszystkich 
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komisjach, pozytywnie zaopiniowany. Nie wniesiono pytań i uwag, zatem 
przewodniczący przedstawił projekt uchwały i poddał pod głosowanie. Przyjęto 
jednogłośnie 13 głosami „za”. 

Podjęto uchwałę Nr XXXIII/249/2017 w sprawie określenia stawek podatku od 
nieruchomości. 
 
Ad 11 
 
Projekt uchwały był omawiany na wszystkich Komisjach, pozytywnie zaopiniowany, 
nie wniesiono uwag i pytań, zatem przewodniczący przedstawił projekt uchwały      
i poddał pod głosowanie. Przyjęto jednogłośnie 13 głosami „za”. 
 
Podjęto uchwałę Nr XXXIII/250/2017 w sprawie wyrażenia zgody na dalszą 
dzierżawę gruntów na okres kolejnych 3 lat z tym samym dzierżawcą. 
 
Ad 12 
 
Przewodniczący RG – zwrócił się do dyrektorów placówek oświatowych. Zaprosił na 
kolejną sesję Rady Gminy i poprosił o przygotowanie na kolejną sesję, przy okazji 
omawiania spraw oświatowych za poprzedni rok szkolny, przez p. Koseckiego, 
dodatkowej informacji o sytuacji w naszych szkołach po wejściu w życie nowych 
przepisów oświatowych. 
  
Na interpelacje z poprzednich sesji p. Wójt Barbara Dybczak już odpowiedziała      
w swoim sprawozdaniu, niemniej jednak dodała kilka zdań. 
 
p. Wójt – w sprawie interpelacji radnego Jagusza mogę powiedzieć, że było trochę   
problemów z wycinką topól przy drogach powiatowych na naszym terenie, ale 
ostatecznie otrzymałam pismo wyjaśniające w tej sprawie   i w rezultacie do końca 
2018 roku mają zostać wycięte topole wzdłuż dróg powiatowych  w Chróścinie, ze 
Skoroszyc do Czarnolasu i ze Skoroszyc do Brzezin, 
 
w sprawie interpelacji radnego Kaczmarczyka w sprawie  zatrzymywania się 
busów.  Spółka EURPBUS nie ma zgody na zatrzymywanie się na przystankach. 
 
Inna sprawa – z inicjatywy p. Kierownik  Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej          
w Skoroszycach zostało zorganizowane szkolenie dla przedsiębiorców i ich 
pracowników w dniu 23 października br. zostało zorganizowane bezpłatne szkolenie 
ze środków Gminnego Programu Profilaktyki i Przeciwdziałania Alkoholizmowi na 
temat zakazu spożywania alkoholu w obrębie sklepów i innych obiektów. To bardzo 
ważne sprawy dot. zaopiekowania terenów wokół sklepów, a w szczególności 
sklepu i obejścia p. Borta w Skoroszycach, kolo pomnika. Skutkiem tego 
wykonaliśmy tablice „Zakaz spożywania alkoholu w obrębie sklepu”, mimo, że 
zgodnie z obwiązującymi przepisami generalnie jest zakaz spożywania alkoholu 
wokół sklepu. Niestety, często jest tak, że organizujemy szkolenia, po których 
niewiele się zmienia. 
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Ad 13 
 
Przewodniczący zachęcił sołtysów do zgłaszania spraw swoich miejscowości. 
 
Radny Winnik – zapytał kiedy będzie omawiana przez Radę Gminy sprawa drogi 
powiatowej do Mroczkowej, żeby nam termin zgłaszania wniosków do Starostwa nie 
uciekł, może wspólnie damy radę to przeforsować w Starostwie, 
 
Radny Kaczmarczyk – może wyrazimy  takie nasze stanowisko, że popieramy tę 
drogę, żeby Starosta wziął pod uwagę jej wyremontowanie i to, że obiecał to 
zrobić do końca kadencji.   
 

 
Radna Słowiak – w Makowicach są chętni do podłączenia gazu do swoich posesji, 
proszę w miarę możliwości o zorganizowanie spotkania z przedstawicielem Zakładu 
Gazowniczego. Z tego co wiem to jest chętnych co najmniej 40 mieszkańców, 
dlatego jakby się udało takie spotkanie zorganizować na szczeblu gminnym, nie 
wiem jak to zrobić, ale na pewno na spotkanie przyszliby zainteresowani z innych 
miejscowości,  
 
p. Wójt – w Chróścinie to spotkanie z przedstawicielem gazownictwa organizuje 
administrator osiedla Tumbewa p. Mazurkiewicz, gdzie mieszkańcy są żywo tym 
zainteresowani. Po to zaprosiłam specjalistę od tych spraw p. Marcola, ale nic nie 
stoi na przeszkodzie, żeby to rozpropagować i żeby na spotkanie przybyli 
zainteresowani tematem. Sprawa zmiany sposobu ogrzewania na pewno nie jest  
sprawą tanią, bo w budynkach wielorodzinnych  jest trochę inaczej niż                   
w gospodarstwa indywidualnych. To są koszty około 10 000,00 zł, 
 
Radna Słowiak – nie jest to na pewno mało, ale jeśli ktoś poważnie o tym myśli, to 
ma czas żeby postarać się o środki, bo to na pewno nie będzie od razu,  
 
Sołtys Czarnolasu p. Jerzy Hellebrandt – chciałbym złożyć wniosek do budżetu na 
przyszły rok o podwyższenie kwoty na organizację dożynek wiejskich, bo kwota 
500,00 zł jest trochę mało wystarczająca, od dawna nie jest podwyższana, teraz 
już wszystkie wioski organizują dożynki i ta kwota jest  naprawdę trochę mała. 
Drugą sprawą i wnioskiem jest prośba o podwyższenie diet sołtysom, bo prowizji      
z podatków jest coraz mniej, ludzie płacą bezpośrednio do gminy, zadań dla sołtysa 
przybywa, więc może dałoby się trochę podwyższyć te diety. 
 
Sołtys Skoroszyc p. Józef Bury – chciałbym serdecznie zaprosić na patriotyczny 
spektakl słowno – muzyczny w wykonaniu chóru naszych seniorów ze Skoroszyc,      
a który odbędzie się 12 listopada br. o godz. 1600 w pawilonie sportowym                
w Skoroszycach.  

Chciałem tu powiedzieć jeszcze, że ostatnio nasz chór seniorek brał udział             
w konkursie, przeglądzie zespołów chóralnych w Nyskim Domu Kultury w Nysie, 
gdzie  seniorki zostały bardzo docenione i wyróżnione przez jury. Jest to niedługo 
działający chór pod przewodnictwem p. Otylii Zawady i p. Marty Tarczyńskiej, a już 
są pewne sukcesy, które zachęcają do dalszej działalności. Plany są szerokie            
i dalekosiężne. 
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Sołtys Wsi Brzeziny Dorota Witos – prosi o zgłoszenie do Starostwa sprawy starych 
uschniętych drzew przy drodze powiatowej do Brzezin, stanowią wielkie zagrożenie 
dla użytkowników zarówno pieszych, jak i zmotoryzowanych. To bardzo kruche 
drzewa, a przy często ostatnio wiejących dużych wiatrach jest to poważne 
zagrożenie. Szczególnie jedno uschnięte jest w samej wsi, a przy wjeździe do 
Brzezin ssą aż trzy uschnięte, łamiące się topole, co  jest największym zagrożeniem 
dla mieszkańców. 
 
Przewodniczący -  zapytał radnych, czy należy napisać kolejne pismo do Starostwa 
w sprawie drogi powiatowej do Mroczkowej? 
 
Radny Kaczmarczyk – uważam, że trzeba ponownie takie pismo napisać. 
 
Radna Juśkiewicz – czy to prawda, że w Sidzinie będzie lustro przy drodze 
powiatowej, taka informacja krąży po Sidzinie, że Powiat nam to zrobi, 
 
p. Wójt – o to lustro wnioskował Wójt gminy, a nie Powiat. Lustro takowe ma być. 
 
 
Przewodniczący poinformował radnych, że została dokonana analiza  oświadczeń 
majątkowych przez Urząd Skarbowy w Nysie, są pewne uwagi i opis nieścisłości        
i zarzutów, do których należy się zastosować po uprzednim zapoznaniu. Wszystkie 
dokumenty są w biurze Rady Gminy. 
 
Więcej pytań i dyskusji nie było, wobec czego przewodniczący dziękując wszystkim 
za przybycie i udział zamknął obrady, o godz. 1230 . 
 
Protokolant:        Przewodniczący obrad 
Barbara Janik-Zawada        Henryk Sokołowski 
 
 
 

 

 

 

 

  

 
 
 


